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Inspreektekst van mevrouw C. Broekhuis, wethouder Utrechtse Heuvelrug, tijdens de 
vergadering van de statencommissie RGW d.d. 4 februari 2019. 

‘Dank u wel, voorzitter,
ik ben wethouder in Utrechtse Heuvelrug voor het buitengebied. Ik spreek hier in namens de 
deelnemers van de gebiedscoöperatie O-gen om u te vragen om ook in de toekomst met ons te 
blijven samenwerken aan het buitengebied. Daarop hoor ik graag straks uw antwoord. 
Wij samen maken het buitengebied. En eigenlijk ben ik daar apetrots op. Het is een mooi gebied, 
natuur en landschap, wat de Utrechtse Heuvelrug, de Kromme Rijnstreek en zelfs de Gelderse Vallei 
beslaat. Het is een unieke samenwerking, gevormd door provincie, hoogheemraadschap, gemeenten, 
land- en tuinbouworganisaties, natuur- en milieuorganisaties, landgoederen, onderwijsinstellingen 
en particulieren. Daarvan heeft u er geen in deze provincie.
De samenwerking leidt ook nog eens tot resultaat. Ik noem er maar een paar als voorbeeld: de 
aanleg van glasvezel in het buitengebied, het VAB-loket, het bloemrijke vrijheidslint van biodiversiteit 
langs de Grebbelinie en de ontwikkeling van het Nationaal Park. Daar werken wij met elkaar aan. 
De samenwerking in O-gen wordt zelfs als best practice genoemd in het BMC-rapport Zelfbewust 
Zichtbaar, een verkenning in opdracht van de provincie naar de rol van de provincie bij aanpak van 
regionale opgaven en ambities. 
Wij hebben, om begrijpelijke redenen overigens, een onzeker jaar achter de rug. De gebiedsraad 
heeft omwille van good governance meebewogen in het verzoek van de provincie om te kijken naar 
hoe we duidelijke en heldere afspraken met elkaar kunnen maken. Wij hebben daarbij de kracht van 
O-gen voorop gezet: participatief en coöperatief gebiedsgericht werken. Wij hebben hier ook goede 
afspraken over gemaakt, maar bij de toekenning van de subsidie kregen wij te horen: dit was de 
laatste keer. Zo blijft de onzekerheid over de toekomst van O-gen voortbestaan. Hier kan geen O-gen 
zijn toekomstgerichte bedrijfsvoering op baseren. Eerlijk gezegd zou onze focus moeten liggen op de 
grote opgave die voor ons ligt in het buitengebied, want die is omvangrijk.
Wij hebben de provincie verzocht om met elkaar te onderzoeken hoe wij de samenwerking in een 
nieuwe setting zouden kunnen vormgeven. Het heeft onze voorkeur om in de vorm van een 
coöperatie te blijven werken, zoals de woningbouwcorporaties met gemeenten doen 
(prestatiegerichte afspraken maken) of de zorgcorporaties. Eigenlijk geheel in lijn met het BMC-
advies Zelfbewust Zichtbaar. Dat moet toch mogelijk zijn? Waar een wil is, is een weg. Dat is ook 
zoals wij met elkaar hebben samengewerkt en samen willen blijven werken. Help ons deze weg te 
vinden.
Zoals gezegd is de opgave in het buitengebied groot: gezond voedsel, korte ketens, milieubewuste 
land- en tuinbouw, natuur- en landschapsbeheer en de klimaatopgave komen daar in de komende 
periode samen. Het is een omvangrijke opgave die geen van ons alleen kan uitvoeren. Wij hebben 
elkaar nodig. Dus laten wij alstublieft samen de schouders blijven zetten onder deze unieke 
samenwerking en kijken hoe wij daar een weg in kunnen vinden met elkaar. Geef ons alstublieft die 
ruimte.
Dank u wel, voorzitter.’


